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Protokół Nr IX.2019 

 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 
z dnia 17 października 2019 roku 

 
1. Otwarcie IX sesji rady powiatu. 
Otwarcia IX sesji dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak. Otwieram IX sesję Rady 
Powiatu Żagańskiego. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co zapewnia możliwość 
podejmowania uchwał. Nieobecni usprawiedliwieni: Radny Piotr Ciołka, Radny Tomasz Hu-
cał, Radny Mariusz Krugły. Witam obecnych na sali: Zarząd Powiatu, Skarbnika Powiatu Elż-
bietę Bielecką, Radcę Prawnego, naczelników wydziałów i kierowników referatów Starostwa 
Powiatowego, zaproszonych gości oraz prasę lokalną. 
2. Złożenia ślubowania przez radnego obejmującego wakujący mandat. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił wstępującego na wakujący mandat Pana 
Mirosława Białego o złożenie ślubowania. 
Pan Mirosław Biały złożył ślubowanie i objął mandat radnego na VI kadencję 2018 – 2023. 
W dalszych obradach sesji brało udział 15 radnych. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

   Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy są propozycje zmiany porządku obrad? 
Radni nie złożyli propozycji zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie proponowany porządek ob-
rad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 15 radnych, jeden radny nie brał 
udziału w głosowaniu. 
Protokół z elektronicznego głosowania porządku obrad stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie IX sesji rady powiatu. 
2. Złożenia ślubowania przez radnego obejmującego wakujący mandat. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu Nr VIII.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 27 sierpnia 

2019 roku. 
5. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
6. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 
7. Podjęcie uchwały Nr IX.1.2019 w sprawie zmian budżetu. 
8. Podjęcie uchwały Nr IX.2.2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2019 -2024. 
9. Podjęcie uchwały Nr IX.3.2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy tej samej nieruchomości oraz zezwolenia na odstąpienie od obowiązku zastoso-
wania drogi przetargowej przed oddaniem nieruchomości w dzierżawę na okres dłuższy niż 
3 lata. 

10. Podjęcie uchwały nr IX.4.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II.9.2018 Rady Powiatu Ża-
gańskiego z dnia 5 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu 
z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych 
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

11. Podjęcie uchwały Nr IX.5.2019 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2025. 
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12. Podjęcie uchwały Nr IX.6.2019 w sprawie zmiany Uchwały nr XX.1.2016 Rady Powiatu 
Żagańskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wy-
sokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz nauczycielskich dodatków mieszka-
niowych dla nauczycieli jednostek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
powiat żagański. 

13. Podjęcie uchwały Nr IX.7.2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotych-
czasowego Gimnazjum Specjalnego wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno 
Wychowawczego w Żaganiu. 

14. Podjęcie uchwały Nr IX.8.2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotych-
czasowego Gimnazjum Specjalnego wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno 
Wychowawczego w Szprotawie. 

15. Podjęcie uchwały Nr IX.9.2019 w sprawie petycji w interesie publicznym. 
16. Podjęcie uchwały Nr IX.10.2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2019 r. 

17. Wolne wnioski.  
18. Zamknięcie obrad IX sesji. 
 4. Przyjęcie protokołu Nr VIII.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 27 

sierpnia 2019 roku. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: do zapoznania się z protokołem Nr VIII.2019  

z obrad sesji z dnia 27 sierpnia 2019 roku zostali wyznaczeni Radny Roman Śliwiński oraz 
Radny Zbigniew Białkowski, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Roman Śliwiński: z protokołem zapoznałem się, nie wnoszę uwag. 
Radny Zbigniew Białkowski: z protokołem zapoznałam się, nie wnoszę uwag. 

Na obrady sesji o godz. 910 przyszedł Radny Tomasz Hucał, w dalszych obradach sesji brało 
udział 17 radnych. 

  5. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy Radni maja pytania do przedstawionej 

informacji z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami? 
  Radni nie wnosili pytań. 
  6. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: po analizie oświadczeń majątkowych nie 

stwierdzono większych uwag. Oświadczenia majątkowe nie budzą podejrzeń o podaniu 
nieprawdy lub zatajenie prawdy. Mając na uwadze uniknięcie popełnienia nieprawidłowości  
w oświadczeniach majątkowych, wszystkie osoby zostały poinformowane o zaistniałych 
pomyłkach i zobowiązane do prawidłowego wypełniania oświadczeń. 

  7. Podjęcie uchwały Nr IX.1.2019 w sprawie zmian budżetu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: radnym został przedłożony projekt uchwały w sprawie 
zmian budżetu oraz korektę do tego projektu, korekcie ulega tekst normatywny §6. Zmiany 
dokonuje się przede wszystkim na zabezpieczenie środków dla jednostek oświatowych na braki 
w wynagrodzeniach i pochodnych oraz na braki na energię elektryczną i gaz. Zabezpieczamy 
te środki zmniejszając plan na dotacjach dla szkół niepublicznych. Dotacje są przeanalizowane 
i pozostają środki na tych paragrafach wydz. OKT, jak również otrzymaliśmy dodatkową 
zwiększoną subwencję oświatową o 518.042,00 zł. Mamy również zwroty dotacji od szkół 
niepublicznych i też zwiększamy plan dochodów, jak również na ERASMUS dla ZSP w Iłowej. 
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Tymi środkami zwiększamy płace i pochodne oraz energię elektryczną i gaz dla jednostek 
oświatowych, są to niezbędne przesunięcia, aby zabezpieczyć płynność finansową. Pozostałe 
zmiany są zmianami wypracowanymi środkami przez nasze jednostki. Zwiększają wydatki na 
wydatki bieżące, jak również zmniejszamy dotację dla 105 Szpitala i przeznaczamy na zakup 
urządzeń majątkowych i wyposażenia dla naszej lecznicy. Będzie zakupiony system medyczny 
oraz urządzenie do kompresji klatki piersiowej. Zakup będzie zrealizowany za obopólną zgodą 
105 Szpitala, my zwiększamy nasz majątek, który przekazujemy w dzierżawę. W wyniku 
dokonanych zmian budżet powiatu po zmianach wynosi po stronie dochodów 82.890.781,81 
zł, po stronie wydatków 83.509.702,81 zł.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: na ile już rzetelnie zostały wyliczone potrzeby, jeżeli chodzi  
o zaspokojenie konieczności finansowania oświaty do końca tego roku. Czy to, co teraz 
zmieniamy to jest już wszystko, czy ponad 1.200.000,00 zł nam wystarczy, czy możemy się 
spodziewać tego, że jeszcze pod koniec roku będą jakieś konieczności uzupełnienia? Wiemy 
doskonale, jeżeli chodzi o ten rok, że jest taki specyficzny, w którym to nabór uczniów do klas 
pierwszych jest po gimnazjum i po szkole podstawowej, ale od 1 września mamy więcej 
uczniów, tylko nie mamy od 1 września subwencji na tych uczniów, bo została jeszcze  
w szkołach prowadzonych przez samorządy gminne i musimy dokładać ze środków własnych. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: analizę przedkładały mi jednostki oświatowe, więc 
nadzieja, że to wystarczy. Oczywiście od 1 września wiele się zmieniło w tych jednostkach  
i jednostki jeszcze nie miały takiej wiedzy, jakie świadczenia trzeba będzie zabezpieczyć dla 
nauczycieli podejmujących pracę, czy jubileuszowe wynagrodzenia będą. Jeżeli dopisze 
pogoda to na pewno nie zabraknie na energii elektrycznej, jeżeli natomiast przyjdą zwiększone 
rachunki to również może zabraknąć środków na ten cel dla naszych jednostek. Na 
wynagrodzenia i pochodne, mam nadzieję, że nie zabraknie, a tak prawdę powiedziawszy, to 
nie mamy, z czego zwiększać. 
Radny Zbigniew Białkowski: wrócę do ustalenia kwoty 5.5000.000,00 zł, do której Zarząd 
Powiatu może samodzielnie zaciągać zobowiązania. Tak, jak to było mówione na spotkaniu, 
do końca roku czeka nas tylko jedno zadanie, że więcej takich zadań nie będzie, które będzie 
wykorzystywało ten limit. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że określa się kwotowo, Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej stoi na stanowisku, że aktem wyższego rzędu jest plan 
finansowy jednostek. W związku z tym kwotowe określanie takiego limitu jest o tyle 
niebezpieczne, że jeżeli w wyniku przetargu kwota ulegnie zmianie to powinno się zwołać Radę 
Powiatu, a Rada Powiatu o tym wie, bo zadania są określane. Dlatego zmieniam to na bez 
kwotowe, tylko określone w planie finansowym. Kwota 5.500.000,00 zł była w uchwale 
budżetowej zaplanowana, jako maksymalna kwota inwestycji. Na dzień dzisiejszy maksymalną 
kwotą inwestycji jest zadanie, które jest współfinansowane z funduszu dróg samorządowych  
i jest to kwota niecałe 5.800.000,00 zł. Można byłoby wpisać, że jest to kwota 5.800.000,00 zł, 
ale chce zobaczyć, jak zareaguje na to Regionalna Izba Obrachunkowa i czy nie zmienią zdania 
do uchwalania budżetu na rok następny.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 15 głosach „za”, 2 głosach „wstrzymujących”, przy udziale 17 
radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmian budżetu, stanowi załącznik 
do protokołu z obrad sesji. 

  8. Podjęcie uchwały Nr IX.2.2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Żagańskiego na lata 2019 -2024. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w uchwale wprowadzane jest nowe przedsięwzięcie jest 
to „Droga do Samodzielności”. Realizatorem tego zadania jest Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie. Zadanie realizowane będzie do 2021 roku, w tym roku limit wynosi 297.722,00 zł, 
w 2020 roku limit wynosi 978.926,00 zł, w 2021 roku 729.027,00 zł. Ogólna wartość zadania 
wynosi 1.998.675,60 zł. W załączniku Nr 1 WPF zmianie ulegają tylko dochody i wydatki, 
które zostały zmienione uchwałą Zarządu i Rady Powiatu 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

  Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2019 -2024, stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 

  9. Podjęcie uchwały Nr IX.3.2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy tej samej nieruchomości oraz zezwolenia na odstąpienie od obowiązku za-
stosowania drogi przetargowej przed oddaniem nieruchomości w dzierżawę na okres 
dłuższy niż 3 lata. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
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  Starosta Henryk Janowicz: propozycja Zarządu Powiatu jest, żeby umowę zawrzeć z przedsta-
wicielami MON w postaci 105 Szpitala Wojskowego na 5 lat. W związku z tym, że współpraca 
do tej pory była bardzo dobra i po długotrwałych rozmowach, negocjacjach, ustaleniach, usta-
liliśmy, że ta umowa pięcioletnia będzie dobra i żeby nie proponować w formie przetargu.  
W związku z tym, że ta współpraca do tej pory była i układa się bardzo dobrze, pokazaliśmy, 
że na tej płaszczyźnie rozszerzyliśmy dostęp do specjalistów. Postawiliśmy na rozwój szpitala, 
zakupujemy sprzęt, jako powiat, żeby to stanowiło wartość powiatu, inwestujemy w obiekt,  
w infrastrukturę w obiekcie. Z tego tytułu nasi partnerzy 105 Szpital z Panem Dyrektorem na 
czele, przystąpili do zawarcia umowy pięcioletniej. Pierwsze rozmowy, jakie miały miejsce był 
inny okres wskazywany, a uznaliśmy, że 5 lat to jest dobra ilość czasu, ze względu na to, że 
można jeszcze więcej doinwestować, można jeszcze więcej zmienić w tym szpitalu. Współ-
praca między Żarami, a Żaganiem pokazuje, że nasz obiekt i personel, w którym pracuje jest 
dla mieszkańców dosyć dobry. W przyszłości są różne pomysły i uważam, że ta placówka ma 
możliwość rozwoju. Korzystają z niej nie tylko mieszkańcy powiatu żagańskiego, ale też miesz-
kańcy powiatu żarskiego oraz mieszkańcy ościennych powiatów bolesławieckiego, polkowic-
kiego. Placówka się już rozszerzyła na inne miejscowości powiatu i pokazuje ta dobrą stronę. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

  Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolej-
nej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości oraz zezwolenia na odstąpienie od obowiązku 
zastosowania drogi przetargowej przed oddaniem nieruchomości w dzierżawę na okres dłuższy 
niż 3 lata, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

    10. Podjęcie uchwały nr IX.4.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II.9.2018 Rady Powiatu 
Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosz-
tów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: w uchwale w sprawie zmian budżetu mieliśmy wprowadzoną dodatkową 
kwotę na te opłaty. Oczywiście wiemy, że są to opłaty, które Starostwo musi pokrywać, ale 
winne są inne osoby. Jak wygląda na dzień dzisiejszy egzekwowanie tych opłat? Na ile jest to 
skuteczne, czy są prowadzone te sprawy, bo wiem, że są trudne i jest taka sytuacja, że w nie-
których przypadkach może to być nieskuteczne, ale nie może być tak, że jest bezczynność i my 
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nie prowadzimy w ogóle takich spraw i nie egzekwujemy. Proszę o udzielenie odpowiedzi, jak 
są egzekwowane opłaty od właścicieli pojazdów, które są usuwane?  
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: egzekucja i prowadzenie spraw jest realizowana na bie-
żąco, zajmuje się tym wydział Pani Audytor. Są to bardzo ciężkie sprawy, żeby znaleźć osoby, 
które porzucają te pojazdy, aczkolwiek zdarzają się cuda.  
Radca Prawny Michał Zwolak: w tej kwestii między innymi nasza kancelaria współpracuje. 
Pozyskiwanie tych opłat następuje w ten sposób, że wydawana jest decyzja administracyjna, 
opłaty są naliczane, natomiast, z uwagi na to, że pojazdy, które trafiają do nas na parkingi to są 
to jakieś trzydziestoletnie golfy, które ktoś pod wpływem alkoholu zniszczył i zostawił gdzieś 
w rowie, to nie są osoby, od których można normalnie te pieniądze ściągnąć. Obsługujemy też 
powiat żarski i rozmawiałem z odpowiednim wydziałem, ściągalność tych opłat jest tak na-
prawdę bardzo niewielka, a praktycznie nie możliwa. Jeżeli już dochodzi do tego, że jest to 
nakładane decyzją, uzyskanie spłaty jest bardzo trudne. Jeżeli ktoś odbierał pojazd sam to mu-
siał i tak zapłacić i w tym przypadku, odbioru pojazdu wcześniej, tutaj problemu z tymi opła-
tami nie ma żadnych. Natomiast z tymi, którzy tego pojazdu nigdy nie odebrali to niestety, są 
to pieniądze, które będą spisane na straty. 
Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II.9.2018 Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunię-
cie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 
powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu, stanowi załącznik do protokołu  
z obrad sesji. 

 11. Podjęcie uchwały Nr IX.5.2019 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Proble-
mów Społecznych Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2025. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: ustawa o pomocy społecznej nakłada na powiat 
obowiązek opracowania i realizacji terytorialnych strategii rozwiązywania problemów 
społecznych. Ta strategia jest kontynuacją strategii z lat 2011 – 2018. Projekt strategii został 
poddany licznym konsultacjom, a zwłaszcza dokładne konsultacje odbyły się z Członkami 
Powiatowej Rady Seniorów oraz Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Dlaczego 
tak, ponieważ zwiększa się populacja osób starszych i jest to najpoważniejsze wyzwanie 
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polityki społecznej. Zapotrzebowanie na opiekę świadczoną na rzecz seniorów będzie wzrastać. 
Potrzebne jest rozwijanie takich instytucji, jak centrum usług opiekuńczych, tworzenie sieci 
wsparcia, pomoc sąsiedzka, rozwój wolontariatu, ale także wsparcie dla rodzin, które opiekują 
się osobami niepełnosprawnymi i starszymi w miejscu zamieszkania. Chodzi o to, aby oni też 
dostali pomoc i wsparcie polegające na udzieleniu usług w miejscu zamieszkania. Nie chodzi 
tu o wsparcie finansowe, ale o opiekuńcze i pielęgnacyjne, a także tzw. opiekę wytchnieniową 
dla nich. Dlatego też oprócz tego celu głównego wskazanego w strategii, wyodrębniono trzy 
cele tj. rodzina, osoby niepełnosprawne i starsze oraz osoby bezrobotne. Strategia będzie nam 
służyć do pozyskiwania środków zewnętrznych na realizację projektów, gdyż cele każdego 
projektu muszą wpisywać się w kierunki działań strategii i ta strategia musi to uwzględniać  
i dzięki tym projektom, jeżeli pozyskujemy je, zostaje poszerzony katalog osób i działań. Jest 
to głównie Powiatowy Urząd Pracy, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, które realizuje 
bardzo dużo takich projektów. Do opracowania strategii został powołany zespół tj. Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie, Powiatowy Urząd Pracy, pracownicy starostwa i dużo nam 
pomogli pracownicy naukowi z Uniwersytetu Zielonogórskiego, którzy dokonali analizy 
zgromadzonych materiałów. Koszt opracowania strategii wyniósł 10.000,00 zł. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

Radny Paweł Chylak: po zapoznaniu się ze strategią rozwiązywania problemów społecznych, 
stwierdzam, że rzeczywiście, jak każda strategia w tym zakresie, będzie trudna do 
zrealizowania, ta będzie szczególnie trudna. Została przygotowana z pomocą pracowników  
z Wydziału Uniwersytetu Zielonogórskiego. Analizując dane z GUS widzimy, że, jeżeli chodzi 
o populacje, to ilość mieszkańców zdecydowanie spada. Ja już nie mówię o tym, kto będzie 
pracował na nasze emerytury, bo to jest krótszy czas może 10 – cio letni, ale ta perspektywa 
przedstawiona do 2050 roku przewiduje bardzo duży spadek mieszkańców, bo 20%, nawet 
powiatu żagańskiego. Ilość urodzeń też zdecydowanie niższa, bo o połowę, teraz mamy na 
poziomie ponad 700, a w perspektywie będzie do 400 urodzeń. Mówię o tym, dlatego, że mam 
wrażenie, że ta nasza strategia jest troszkę inna niż polityka rządu, bo mamy mieć tą krainę 
miodem płynącą, a tutaj akurat bardzo ważny zapis w strategii, że realizacja strategii powinna 
się przyczyniać do budowania w powiecie żagańskim nowoczesnego modelu polityki 
społecznej, w którym nacisk położony zostanie nie na sprzyjającą utrwalaniu 
niesamodzielności i uzależnienia od wsparcia finansowego, pomoc o charakterze alienującym 
i nie rzadko stygmatyzującym, ale na procesy aktywizowania, włączania i readaptacji 
społecznej mieszkańców powiatu należących do grupy ryzyka, wykluczonych lub zagrożonych 
wykluczeniem społecznym. Przy tej całej pomocy mamy jeszcze ludzi zachęcić do tego, żeby 
aktywizować ich. Jest to bardzo trudne do wykonania. Ja pamiętam z moich młodszych lat, że 
dla nas nie było problemem społecznym np. buty, które nie są markowe. Teraz jest już to bardzo 
duży problem społeczny, wśród dzieci i młodzież, którzy nie potrafią sobie poradzić z tym, jak 
są wytykane, że ma ktoś buty nie markowe, albo ma gorszy telefon i jest z tego tytułu 
wyśmiewany. Dlatego, że mamy bardzo dużą pomoc rządową i ja uważam, że ta strategia  
w zakresie przygotowania do samodzielności będzie bardzo trudna do zrealizowania. 

Radny Roman Śliwiński opuścił dalsze obrady sesji zwalniając się u Przewodniczącego Rady, 
w dalszych obradach sesji brało udział 16 radnych. 

Radna Cecylia Brodzińska: diagnoza w strategii wskazuje, że na terenie powiatu żagańskiego 
niektóre problemy społeczne, na niektórych obszarach występują w sposób szczególnie 
nasilony. Tak np. na terenie Gminy Szprotawa, lub na niektórych obszarach na terenie Gminy 
Gozdnica, czy Iłowa. Jeśli popatrzymy na liczbę rodzin objętych pomocą społeczną, to na 
terenie Gminy Szprotawa jest to 13% ludności, Gmina Brzeźnica 13,5%, Gozdnica 13,6%. 
Liczba rodzin objęta na terenie Szprotawy to jest 832. Jeśli chodzi o pomoc społeczną z powodu 
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ubóstwa, w Szprotawie, znowu Szprotawa, jakby na pierwszym miejscu, 676 rodzin, z powodu 
bezradności 156 rodzin. Liczba rodzin objętych praca socjalną 572, liczba rodzin objętych 
pomocą z powodu alkoholizmu 41, tutaj jest jeszcze więcej rodzin w Gozdnicy i Iłowej. Liczba 
osób niepełnosprawnych 430, liczba osób objętych pomocą z powodu długotrwałej lub ciężkiej 
choroby 438, korzystających z usług, jeśli chodzi o osoby starsze, opiekuńczych 74, jeszcze 
tylko w Żaganiu jest 73, bezrobotnych 662 osoby, liczba osób objętych pomocą z powodu 
bezradności 336, i tak Gmina Szprotawa wysuwa się, w tych problemach społecznych, na 
pierwsze miejsce. Może należałoby się zastanowić, czy nie zintensyfikować działań, czy nie 
skierować dodatkowych programów w obszary, gdzie te problemy społeczne są tak mocno 
nasilone. Być może akurat ta diagnoza, te dane wskazują też na dobrą pracę Ośrodka Pomocy 
Społecznej, czy innych instytucji zajmujących się tym obszarem, ale te liczby są niepokojące, 
kiedy to popatrzymy na to, jaka ilość przedsiębiorstw działa na terenie Gminy Szprotawa. 
Oczywiście te wszystkie zjawiska, problemy są ze sobą często powiązane, nie znaczy to jednak, 
że to nie niepokoi, jest to naprawdę niepokojące, bo są to obszary, gdzie te zjawiska, problemy 
są szczególnie uciążliwe.  
Radny Paweł Chylak: chciałem się odnieść do mojej przedmówczyni, jeśli chodzi  
o opracowanie strategii, to jest mi naprawdę bardzo przykro, bo przy tych danych, które Pani 
zaprezentowała to niestety nie wyczytaliśmy, że w opracowaniu uczestniczył Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Szprotawie, nie ma tego, inne ośrodki są, zakład aktywności zawodowej też jest, 
a Ośrodka Pomocy Społecznej ze Szprotawy nie ma wpisanego w strategię, że uczestniczył. 
Jeszcze się odniosę do jednej rzeczy, Pani mówiła o tym, jak dużo osób korzysta z opieki 
społecznej, a ja troszeczkę inaczej. Analizując dane w większym zakresie, w większej ilości 
lat, to mamy spadek ubóstwa, który oczywiście wiemy, że spowodowany jest tym, że mamy 
programy pomocowe 500+, które powodują, że ludzie dostają gotowe pieniądze i ich dochody 
się zwiększają i nie korzystają z opieki społecznej. To się przekłada na ilość osób, które 
korzystają ich dzieci z dożywiania i są to gotowe pieniądze i niestety, ale rośnie społeczeństwo 
konsumpcyjne. Wzrost gospodarczy jest, ale jest tylko pozorny, dlatego, że ludzie dostają 
gotowe pieniądze i w związku z tym więcej kupują. Na pewno byłoby lepiej, gdyby ten wzrost 
gospodarczy był właściwy i ludzie mieliby więcej pieniędzy z tego powodu, że mają miejsca 
pracy, pracują i mają dochody z pracy.  
Starosta Henryk Janowicz: podsumowując, strategia, problemy społeczne. My zwróciliśmy 
uwagę na jedną zasadniczą rzecz w tej strategii, starzejące się społeczeństwo. My ciągle 
mówimy o problemach, o rzeczach, a zapominamy o tym, że kiedyś sami będziemy starzy i na 
to zwracamy uwagę. Zobaczcie, co się dzieje w pewnym momencie naszego życia, zwiększa 
się uczestniczenie na wizytach lekarskich, przebywanie w różnego rodzaju ośrodkach 
opiekuńczych, ale też korzystanie ze szpitali. Panie Radny Paweł Chylak, my 
współpracowaliśmy z Ośrodkiem w Szprotawie, ale rozmawialiśmy nie raz na te tematy, ja sam 
osobiście prowadząc spotkania ze wszystkimi ośrodkami, rozwiązując różnego rodzaju 
problemy, na tej sali też siedzą osoby, które też brały udział, rozmawialiśmy o różnych 
rzeczach. Jak tworzyliśmy Dom Samopomocy Zdrowia Psychicznego, który my, jako powiat 
stworzyliśmy to byli przedstawiciele wszystkich instytucji z terenu powiatu i też poruszaliśmy 
różne problemy. Między innymi to, że trzeba pomagać osobom niepełnosprawnym z różnymi 
schorzeniami ruchowymi, jak i psychicznymi, ale też rozmawialiśmy o osobach starszych i też 
rozmawiamy o tym, że trzeba wspierać, tylko jest jedna zasadnicza rzecz, tu mają się nakładać 
zadania te, które my przyjmujemy w tym programie, ale też współdziałania z gminami,  
z Urzędem Marszałkowskim, jak i z rządem, bo to rząd określa pewną strategię. Było tu 
przytoczone 500+, które ma wpływ na rozwój, to jest to, o czym my tutaj mówimy i tą strategię 
tak chcieliśmy skomponować, żeby zwrócić uwagę na starzejące się nasze społeczeństwo i ilość 
mieszkańców w powiecie, bo to jest istotna rzecz, o czym trzeba mówić. Dzisiaj największe 
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koszty będziemy w tym kierunku ponosić, bo musimy dbać o nas samych, jako starych  
w przyszłości.  
Dalszej dyskusji radni nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 16 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2025, stanowi załącznik do pro-
tokołu z obrad sesji. 
12. Podjęcie uchwały Nr IX.6.2019 w sprawie zmiany Uchwały nr XX.1.2016 Rady Po-

wiatu Żagańskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia regulaminu okre-
ślającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 
za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz nauczycielskich 
dodatków mieszkaniowych dla nauczycieli jednostek oświatowych, dla których orga-
nem prowadzącym jest powiat żagański. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radny Zbigniew Białkowski: przypomnę, NSZZ „Solidarność” w Zielonej Górze wezwało po-
wiat do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały XX.1.2016 z 17 listopada 2016 roku. 
Powiat nie uwzględnił wezwania w całości, przyjęto w tej sprawie uchwałę z uzasadnieniem. 
Dlatego mam pytanie, czy na pewno tym razem zostały ze związkami uzgodnione zmiany? 
Chociaż, jak widzimy, projekt naszej uchwały rozpoczyna się od tego, że po uzgodnieniu ze 
związkami, ale pytam, czy do uzgodnień zostały zaproszone wszystkie związki, które są repre-
zentatywne na naszym terenie i czy mamy na piśmie ich opinie? Zmiany oczywiście dotyczą 
dodatków za wychowawstwo, do tej pory, jeżeli klasy liczyły 20 uczniów, wynosiły 120 zł, od 
21 – 30 uczniów dodatek wynosił 140 zł, powyżej 30 uczniów wynosił 160 zł. W Specjalnych 
Ośrodkach Szkolno Wychowawczych w klasach łączonych dodatek wynosił 140 zł. Obecnie 
zmiana to wychowawstwo 300 zł, jak również klasy łączone w Specjalnych Ośrodkach Szkolno 
Wychowawczych 320 zł. Według ustawy, obecnie najniższą kwotę, jaką można przydzielić za 
wychowawstwo jest właśnie kwota 300 zł, a więc zostajemy na najniższym poziomie. Czy 
związki zawodowe satysfakcjonuje ta kwota i czy takie kwoty związki proponowały, czy też 
może proponowały inne? Drugą rzecz, jaką w uchwale zmieniamy to jest usunięcie rozdz. 7, są 
to dodatki mieszkaniowe dla nauczycieli, które przysługiwały tylko tym nauczycielom, którzy 
mieszkali w miejscowościach do 5000 mieszkańców. Jest to jakby porządkowanie w tym sensie 
uchwały, gdyż te dodatki z ustawy zostały usunięte od 1 stycznia 2018 roku. Myślę, że warto  
o tym mówić, bo często wymienia się dodatki, które już nie funkcjonują, w różnego rodzaju 
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mediach. Dlatego chciałem nawiązać do tej sytuacji i prosić o odpowiedź na pytania, które 
zadałem.  
Wicestarosta Anna Michalczuk: dodatek w wysokości 300 zł został przez MEN zaproponowany 
samorządom. Odbyło się u nas spotkanie ze związkami zawodowymi, było pięć związków za-
wodowych, które reprezentowali przedstawiciele, ze strony Starostwa w spotkaniu uczestniczył 
Naczelnik Michał Cisek. W wyniku tych ustaleń związki wyraziły zgodę na dodatek w wyso-
kości 300 zł, które odgórnie ministerstwo nam narzuciło. Państwo sobie doskonale zdajecie 
sprawę z sytuacji finansowej oświatowej, bo nawet na początku sesji Radny Paweł Chylak  
o tym wspominał, więc te 300 zł i tak jest dużym obciążeniem budżetu naszych jednostek 
oświatowych.  

Na obrady sesji przyszedł Radny Piotr Ciołka, w dalszych obradach brało udział 17 radnych. 

Radny Paweł Chylak: z informacji z prac pomiędzy sesjami wyczytałem, że Pan Naczelnik był 
oddelegowany do współpracy ze związkami zawodowymi w tym zakresie i związki zawodowe 
opiniowały to pozytywnie. Do nie dawna, po drugiej stronie siedząc, wiem, jakie to są trudne 
negocjacje, ale wiem też, że nawet w takim przypadku, oczekiwania związków zawodowych 
nie były aż tak daleko idące. Jak kiedyś negocjowaliśmy, to dla nich ta kwota, w tamtych cza-
sach, raczej była przekraczająca ich oczekiwania, dlatego myślę, że negocjacje były trochę uła-
twione i były opinie pozytywne. Została nam w uzasadnieniu przedstawiona kwota całkowita 
585.000 zł w związku z podwyżkami, ale przecież płaciliśmy wcześniej za wychowawstwo,  
w związku z tym została tu podana jakaś niewłaściwa kwota, bo to nie jest kwota podwyżki 
tylko kwota całkowita. Powinna być 540.000 zł, chyba, że 585.000 zł, a Pan Naczelnik nam 
udowodni jakimś wyliczeniem, że to chodzi o klasy połączone w Specjalnych Ośrodkach 
Szkolno Wychowawczych, dlatego będzie tam kwota nie 300 zł, a 320 zł i dlatego jest 585.000 
zł. Chciałem się jeszcze dopytać, czy były poruszane wysokości dodatków funkcyjnych, bo 
mamy dobre nabory, jeżeli chodzi o szkoły średnie. Nauczyciele mają nadgodziny i mamy tro-
szeczkę taką sytuację, w której to nauczyciele mając nadgodziny, mają wynagrodzenia tak wy-
sokie, że niektóre osoby funkcyjne np. wicedyrektorzy z niskim dodatkiem, maja wynagrodze-
nia niższe niż nauczyciele z nadgodzinami. W związku z tym, czy w tym kierunku były jakieś 
negocjacje, czy trzeba było iść na ustępstwa, czy pozostało na tym poziomie, bo uważam, że 
taka sytuacja spotyka osoby funkcyjne. Wiemy o ile więcej pracują od zwykłych nauczycieli, 
a jeżeli dodatki są tak niskie, to ja uważam, że powinny być zwiększone. Czy związku zawo-
dowe w tym kierunku miały jakieś oczekiwania, czy były zadowolone z propozycji, które są? 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: uzupełniając chciałem potwierdzić zdanie Pana 
Pawła Chylaka, bo rozmawiając na komisjach, to rzeczywiście mamy bardzo niepokojące zja-
wisko. Prosiłbym Zarząd i Pana Naczelnika o to, żeby się nad tym pochylił, mówię o dodatkach 
funkcyjnych dla wicedyrektorów szkół, szczególnie to zjawisko ma miejsce w Specjalnych 
Ośrodkach Szkolno Wychowawczych, gdzie z racji na uprawnienia, ilości oddziałów itd. nau-
czyciele zarabiają więcej od wicedyrektora i więcej od dyrektora. Tu już nie chodzi o dyrekto-
rów, ale o wicedyrektorów, bo rzeczywiście te dodatki funkcyjne i te duże widełki w dół po-
wodują, że dyrektorzy są zdecydowanie poszkodowani. To, co teraz może nas czekać ze 
względu na dobry nabór, też może mieć miejsce w tzw. otwartych szkołach średnich, tam, gdzie 
rzeczywiście praca wicedyrektora….. Dużo z radnych jest nauczycielami, więc doskonale wie-
dzą, o czym mówię, wicedyrektor naprawdę haruje, nie ma możliwości tak wiele się rozwinąć 
w innych tematach i musi być za to wynagradzany, bo w przeciwnym wypadku stracimy wice-
dyrektorów. Często jest tak, że wicedyrektor, z szacunkiem dla dyrektorów, gdzieś tą szkołę 
trzyma w ryzach. Bardzo bym prosił Zarząd, ja wiem, że mamy ciężką sytuację finansową, żeby 
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jednak mimo wszystko rozpatrzyć dodatki dla wicedyrektorów w szkołach powiatu żagań-
skiego. 
Wicestarosta Anna Michalczuk: związku zawodowe, może tak nieśmiało, poruszyły problem 
dodatków funkcyjnych, a ponieważ Zarząd kilka tygodni temu rozmawiał o tym, że będziemy 
starali się wrócić do tematu. Po 31 grudnia 2019 roku, a może jeszcze przed 31 grudnia 2019 
roku spotkamy się ze związkami zawodowymi na negocjacjach i będziemy proponować stawki, 
które może zostaną zaakceptowane, być może będą podlegały negocjacjom. Temat Zarządowi 
jest znany i pracujemy nad tym, tyle niech Państwu na razie wystarczy, bo trudno zdradzać 
szczegóły przed negocjacjami i przed rozmowami ze związkami zawodowymi. 
Starosta Henryk Janowicz: w celu uściślenia, powiem tak, że odbywam rozmowy ze związ-
kami, rozmawiam i temat nam nie jest obojętny. Jako Zarząd bronimy interesu i patrzymy na 
to, żeby dobrze się pracowało dyrektorom, jak i zastępcom, rozmawiamy ze związkami i pil-
nujemy budżetu powiatu. Rozmawiamy, negocjujemy, dopiero później siądziemy do stołu, bę-
dziemy rozmawiać, jak będziemy mieli już pewne rzeczy ustalone, żeby nie było niepotrzeb-
nych kłótni. Problem wicedyrektorów, jak i samych dyrektorów, ale i nie tylko, bo pracowni-
ków niepedagogicznych, jest nam znany i robimy wszystko, żeby było dobrze. Od paru lat 
ustalamy wyższą pensję dla pracowników niepedagogicznych i robimy to sukcesywnie tam, 
gdzie jest to możliwe, znamy problem zastępców dyrektorów i go rozwiązujemy. 
Radny Paweł Chylak: jeśli chodzi o ilość wicedyrektorów, to jest ich nie dużo, w związku  
z tym nie będzie mowy aż o dużych kwotach, dlatego zasadnym będzie zmiana. 
Radny Leon Cuprych: chciałem zwrócić uwagę na dodatki dla wychowawców, 300 zł i 320 zł 
w Specjalnych Ośrodkach Szkolno Wychowawczych. Jeżeli jeszcze będą rozmowy to propo-
nowałbym, aby pochylić się nad tymi dodatkami dla wychowawców klas łączonych w Ośrod-
kach, bo różnica 20 zł przy szkole normalnej, a specjalnej jest trochę za mała. Wychowawca 
klas łączonych w Ośrodkach ma dużo więcej pracy, to jest moja propozycja, aby zwiększyć im 
dodatki. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XX.1.2016 Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia regulaminu określają-
cego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz nauczycielskich dodatków mieszka-
niowych dla nauczycieli jednostek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest powiat 
żagański, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
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13. Podjęcie uchwały Nr IX.7.2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności do-
tychczasowego Gimnazjum Specjalnego wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka 
Szkolno Wychowawczego w Żaganiu. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działal-
ności dotychczasowego Gimnazjum Specjalnego wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka 
Szkolno Wychowawczego w Żaganiu, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
14. Podjęcie uchwały Nr IX.8.2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności do-

tychczasowego Gimnazjum Specjalnego wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka 
Szkolno Wychowawczego w Szprotawie. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działal-
ności dotychczasowego Gimnazjum Specjalnego wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka 
Szkolno Wychowawczego w Szprotawie, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
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15. Podjęcie uchwały Nr IX.9.2019 w sprawie petycji w interesie publicznym. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczącego Komisji Skarg, Wnio-
sków i Petycji o przedstawienie uzasadnienia. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Sylwester Michalak przedstawił uzasad-
nienie do projektu uchwały: 
W dniu 31 lipca 2019 roku wpłynęła petycja zgłoszona przez Konrada Cezara Łakomego Radcę 
Prawnego. 

Wnioskodawca w swej petycji wniósł do Rad i Zarządów Powiatów Województwa Lubu-
skiego o wprowadzenie w życie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów zgodnie z zalece-
niami Centralnego Biura Antykorupcyjnego zawartymi w dokumencie pt. „Korupcja Poli-
tyczna. Wskazówki dla przedstawicieli organów władz wybieranych w wyborach powszech-
nych”. 

Następnie w dniu 21 sierpnia 2019 roku wnioskodawca w uzupełnieniu petycji wniósł, aby 
regulacje wnioskowanej petycji odnosiły się do radnych powiatu, a nie do pracowników Staro-
stwa Powiatowego. 

W dniu 10 września Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego przekazał przedmiotową 
petycję do rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Komisja na swym posiedzeniu w dniu 8 października 2019 r. po zapoznaniu się z treścią 
petycji ustaliła, co następuje. 

W polskim ustawodawstwie nie ma prawnej definicji konfliktu interesu. Żaden  
z obowiązujących przepisów prawa nie obliguje organu stanowiącego j.s.t. do wprowadzenia 
Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów, która ma jedynie charakter zaleceń i w swej treści 
stanowi jedynie zwięzłe przedstawienie rozwiązań funkcjonujących w przepisach powszechnie 
obowiązujących. 

W przypadku powzięcia informacji o możliwości popełnienia przestępstwa, czy jakichkol-
wiek naruszeń prawa, radni - zgodnie z art. 304 kpk – jak również inne podmioty, organy czy 
pracownicy Starostwa mają obowiązek zawiadomienia właściwych organów ścigania  
o podejrzeniu popełnienia czynu karalnego. 

Nadto wskazuje się, że radni przed objęciem mandatu, zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy  
o samorządzie powiatowym (tekst jedn. Dz. U. z 2019 r., poz. 511, ze zm.), złożyli stosowne 
ślubowanie: 
"Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, 
strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, 
wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw 
Rzeczypospolitej Polskiej". 

Powyższe jest realizacją powszechnie obowiązujących wymogów w ramach tzw. przepisów 
antykorupcyjnych. W związku z tym składane oświadczenia majątkowe, oświadczenia  
o prowadzeniu działalności gospodarczej osób pełniących funkcje publiczne, raporty korzyści,  
o czym radni są w odpowiedni sposób pouczani w sposób zwyczajowo przyjęty w Starostwie. 
Pomoc w tym zakresie świadczy również obsługa prawna Starostwa. 
Przepisy powszechnie obowiązujące zawierają nakazy i zakazy, które znajdują się nie tylko  
w przywoływanej wcześniej ustawie z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
(Dz.U. z 2019 r., poz. 511 ze zm.), ale również w ustawie z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks 
wyborczy (tj. Dz. U. z 2019 r., poz. 684 ze zm.). 
Zdaniem Rady, dochowanie wartościom i uczynienie zadość przepisom w zakresie zabezpie-
czeń antykorupcyjnych realizowane jest skutecznie, a radni zaznajomieni są z regulacjami  
w tym obszarze.  
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Odnosząc się, zatem do treści petycji, wskazać należy, że wprowadzanie dodatkowych ure-
gulowań czy też regulaminów dotyczyć będzie powielenia dotychczasowych uregulowań praw-
nych. Należy mieć, bowiem na względzie, że przepisy bardziej rygorystyczne aniżeli obecnie 
obowiązujące, prowadzane przez organ jst, mogą zostać uznane za wkraczanie w sferę pry-
watną radnego, lub w sferę objętą ochroną danych osobowych. Uchwalając jakikolwiek akt 
prawny, czy to stanowiący akt prawa miejscowego, czy też nienoszący takiego charakteru, 
Rada Powiatu ma obowiązek stosować się do wszystkich przepisów prawa powszechnie obo-
wiązującego.  

Rada zauważa, że ewentualne dodatkowe uregulowania powinny zostać wprowadzone na 
szczeblu ustawodawczym.  

W ocenie Rady obecnie obowiązujące przepisy w pełni zapewniają transparentność działań 
radnych, a jednocześnie stanowią wystarczającą barierę przed działaniami korupcyjnymi.  

W tych okolicznościach faktycznych i prawnych Rada zdecydowała nie podejmować czyn-
ności zmierzających do wprowadzenie w życie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów. 
W związku z powyższym petycję należało uznać za bezzasadną. 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Radnie nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 16 głosach „za”, 1 „przeciwnym”, przy udziale 17 radnych 
uznając petycję za bezzasadną. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie petycji w interesie publicznym, sta-
nowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
16. Podjęcie uchwały Nr IX.10.2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia za-

dań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepeł-
nosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2019 r. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Kulczyńska: w dniu 7 października 
2019 roku otrzymaliśmy pismo od Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu z infor-
macją o wolnych środkach, które były przyznane limitem dla Powiatowego Urzędu Pracy na 
trzy zadania tj. na podjęcie działalności, wyposażenie stanowiska pracy dla osób niepełno-
sprawnych oraz na dofinansowanie umów na prace interwencyjne. W związku z tym, że do  
6 października 2019 roku do Powiatowego Urzędu Pracy nie wpłynęły wnioski na realizację 
w/w zadań, dlatego dyrektor PUP przekazuje do dyspozycji dla PCPR te środki. PCPR ma nie-
dobory na zadaniu dotyczącym dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przed-
mioty ortopedyczne i środki pomocnicze. W związku z tym przekazane środki w wysokości 
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42.300,00 zł pozwoli na rozpatrzenie kolejnych kilku wniosków, w zależności, które są ocze-
kujące. Z reguły analiza środków zostaje przeprowadzona przez PUP na koniec września, po-
czątek października. W związku z tym, że procedura rozpatrzenia wniosków trochę trwa, to 
nawet, jakby wpłynęły teraz te wnioski to do końca roku nie będzie możliwości zrealizowania. 
Więc bezzasadne jest czekanie w dalszym ciągu, a my możemy te środki wykorzystać do rea-
lizacji naszego zadania. Myślę, że jeszcze będzie potrzeba ponownego podejścia do zmian tej 
uchwały, ale już podejścia porządkującego w miesiącu grudniu, dlatego, że mamy w realizacji 
zadania likwidacji barier architektonicznych w komunikowaniu się i technicznych, gdzie reali-
zacja zadań odbywa się na podstawie umów cywilno prawnych i zdarza się, że rozliczenia tych 
umów są takie, że jest różnica w przyznanych środkach, a wydatkowanych. Dlatego będziemy 
jeszcze raz prosić o zmiany powyższej uchwały.  
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Radnie nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określe-
nia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno-
sprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2019 r, stanowi załącznik do protokołu 
z obrad sesji. 
17. Wolne wnioski.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasik poprosił o składanie wniosków. 
Radny Paweł Chylak: w związku z podjęciem uchwały Rady Powiatu Żagańskiego dotyczącej 
zmiany nazwy Zespołu Szkół zawodowych w Szprotawie na Zespół Szkół Technicznych  
i Branżowych w Szprotawie, proszę o odpowiedź na następujące pytania: 
1. Czy zostały już przeprowadzone wszystkie konieczne czynności związane z tą zmianą i jaki 

był ich koszt? (np. pieczęcie szkoły, pieczątki pracowników np. dyrektor szkoły 
wicedyrektora i inni, tablice nazwy szkoły, wymiana legitymacji szkolnych klas starszych). 

2. Czy zostały w statucie szkoły wprowadzone w związku z tym konieczne zmiany? (na 
oficjalnej stronie szkoły znajduje się statut ze starą nazwa szkoły). Czy zostały wprowadzone 
niezbędne zmiany w innych dokumentach szkoły, jakie? 

3. Czy zostały przekazane pracownikom i dołączone do ich akt osobowych informacje  
o zmianie nazwy szkoły? 

4.  Czy zostały powiadomione wszystkie instytucje współpracujące ze szkołą o zmianie nazwy 
szkoły? 

5. Czy planowane jest zrobienie sztandaru szkoły z nową nazwą, jaki to będzie koszt?  
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Starosta Henryk Janowicz: odpowiedź na złożone pytania zostanie udzielona na piśmie. 
Chciałby poinformować Radę Powiatu, że w ostatnim czasie przedstawiciele powiatu 
żagańskiego podpisali umowę w Ministerstwie Infrastruktury na dofinansowanie 100% 
przebudowy drogi 1064 włącznie z ul. Żelazną, jest to koszt około 56.000.000,00 zł. W tej 
chwili pracujemy nad całą procedurą, łącznie z harmonogramem prac i płatności. Pocieszające 
jest to, że powiat otrzymał to dofinansowanie, było ciężko, trwało to ponad 4 lata, ale udało się 
nam to zrealizować wspólnie z poprzednią, jak i obecną Radą Powiatu, z poprzednim i obecnym 
Zarządem Powiatu. Kosztowało to dużo czasu, wyjazdów, ale opłacało się. Chciałbym 
podziękować poprzedniej, jak i tej Radzie Powiatu, włodarzom miast, bo to była ciężka praca. 
Druga rzecz, otrzymałem pismo z MON, że droga Mazura, Obwodowa, Generalska, różnie ją 
nazywają, została wpisana, jako droga strategiczna i my, jako powiat, w przyszłości, jeżeli 
staniemy się gospodarzami gruntu, jesteśmy zachęcani, mile widziani do tego, żeby przystąpić 
do przebudowy tej drogi w tym programie, w tym systemie, co ta droga, ale nie będę mówił 
szczegółów, bo jestem zobowiązany do przestrzegania klauzuli poufności, i klauzuli tej, którą 
zadeklarowałem w MON. To, co przed nami, to jest dużo, dużo pracy, dostaliśmy te środki, 
musimy to wszystko przygotować. Jeżeli chodzi o drogę 1064, możemy mówić, że będziemy 
przebudowywać drogę publiczną powiatową dla celów publicznych i można już oficjalnie  
o tym mówić. Warto o tym mówić, warto się tym chwalić, bo, jako jeden z niewielu powiatów, 
jeżeli chodzi nie tylko lubuskie, ale w skali kraju, otrzymaliśmy to dofinansowanie w tak dużej 
kwocie. Będziemy mieli bardzo dużo pracy w przyszłości.  
Chciałbym jeszcze tutaj zwrócić uwagę na jedną zasadniczą rzecz. Czeka nas święto, rodzinne 
święto, takie, jak 1 listopada, wyjazdy na groby do rodzin, żebyśmy uważali, bo, co roku, jak 
słyszę statystyki, co roku, jak rozmawiamy na komisji bezpieczeństwa ile kolizji i wypadków, 
nieszczęść, żebyśmy uważali na te rzeczy, bo to jest bardzo ważne. Wyjazdy żeby były pokryte 
z przyjazdami, żeby nie było żadnych szkód. 
Radny Zbigniew Białkowski: Zarząd Powiatu w dniu 30 września 2019 roku wyraził zgodę na 
przeznaczenie dodatkowych środków dla ZSTiL w Żaganiu na sporządzenie instrukcji 
bezpieczeństwa pożarowego na kwotę 2.460,00 zł z rezerwy oświatowej. Czy szkoła posiada 
instrukcję, bo takie instrukcje powinny być od dawna? Czy jest ona tworzona od nowa, jest to 
aktualizacja, zmiana, bo od dawna takie instrukcje powinny funkcjonować? Drugie moje 
pytanie dotyczy zapoznania się Zarządu z protokołem kontroli HDM91/2019 z dnia 19 września 
2019 roku Wojewódzkiej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej przeprowadzonej w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Żaganiu w zakresie bieżącej oceny stanu sanitarnego 
placówki i otoczenia. Chciałbym się dowiedzieć bliżej, czy coś ta kontrola wykazała, która to 
była już kontrola w tym roku, jak ona się skończyła, czy w innych placówkach były podobne 
kontrole, czy tylko cały czas są te kontrole w tej placówce? Czy można byłoby mieć do tego, 
żeby zerknąć w te protokoły? 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w odpowiedzi na pytanie w zakresie instrukcji 
bezpieczeństwa pożarowego w ZSTiL w Żaganiu, była w tej szkole, ale aktualnie przepisy się 
zmieniły i dlatego trzeba było od podstaw opracować nową instrukcję. W zakresie kontroli  
w SOSW w Żaganiu, było to kolejna kontrola sanepidu, chodzi o malowanie korytarzy, ale my 
będziemy to robić w przyszłym roku. Będziemy robić etapami, dostosowanie tej szkoły do 
wymogów ppoż. i będą robione korytarze i będzie wykonane malowanie korytarzy. Przy okazji 
wymiany całej instalacji ppoż., która należy całkowicie wymienić, bo też był nakaz straży 
pożarnej i wtedy będą malowane korytarze, kontrola dotyczyła tych korytarzy. Sanepid 
przeprowadza cały czas kontrole w naszych szkołach. 
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Starosta Henryk Janowicz: dodam tylko, że na bieżąco problemy rozwiązujemy, na bieżąco 
odpowiadamy na odpowiednie pisma. Chodzi też o dostosowanie tych hydrantów, które są tam 
wymagane. Wiadomo, że na bieżąco zmieniają się przepisy i musimy je dostosowywać. Tak 
samo w ZSTiL w Żaganiu, trzeba zrobić nową instrukcję, nie ma problemów, bo to jest nasza 
rola, nasze zadanie. Przede wszystkim musi być zachowane bezpieczeństwo, my to na bieżąco 
monitorujemy, na bieżąco odpisujemy, na bieżąco robimy. Malowania na bieżąco się odbywają 
w miarę możliwości, bo z jednej strony mamy problemy w oświacie, jakie mamy nawet na 
wypłaty, a z drugiej strony mimo to inwestycje i remonty robimy. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: dodam od siebie, że za instrukcję ppoż. zapłaciłem 
6.500,00 zł netto, więc ta kwota nie jest aż tak wygórowana. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: odnośnie kontroli Państwowej Stacji Sanitarno 
Epidemiologicznej, no niestety, tak ta instytucja lub, jako zarządzający obiektami sportowymi 
przy ul. Kochanowskiego, mogę potwierdzić, że średnio mam cztery kontrole miesięcznie i tak 
jest od 9 lat, kiedy ten obiekt został otwarty. Więc nie jest to nic nadzwyczajnego, wszystkie 
szkoły są kontrolowane i to też wiem z własnego rodzinnego życia. Przy okazji gratuluję Panu 
Staroście i całemu Zarządowi i cieszę się, że udało się doprowadzić do szczęśliwego 
zakończenia kwestię drogi powiatowej ul. Żelaznej, całej drogi powiatowej do skrzyżowania  
w Rudawicy, bo rozumiem, że aż do końca ten projekt będzie doprowadzony. Cieszę się, bo 
my radni żagańscy pisaliśmy wnioski do budżetu o remont tej drogi. Przy okazji dróg, ja, co 
prawda z Panem Starostą o tym rozmawiałem, ale sesje są rejestrowane, więc żeby mieszkańcy 
wiedzieli o tym, że załatwialiśmy tą sprawę, więc informuję tylko i też przypominam, że 
rozmawialiśmy z panem Starostą, mieszkańcy Starej Koperni niezmiennie przypominają się na 
temat swojej drogi powiatowej. Wiem, że Zarząd, a szczególnie Pan Starosta, któremu drogi są 
bliskie, tą kwestią się zajmuje i będzie miał propozycje dla mieszkańców Starej Koperni, tylko 
informuję i przypominam Panu Staroście, żeby się nad tą sprawa pochylić. Kolejna sprawa, 
chciałem serdecznie zaprosić na VIII Bieg Niepodległości w Żaganiu, który się odbędzie, który 
będzie miał miejsce i start i metę w kompleksie Arena Żagań przy ul. Kochanowskiego. Oraz 
na V Mistrzostwa Powiatu Żagańskiego w biegu na 10 km. Dzięki dobrej współprace ze 
Starostwem Powiatowym, jeszcze lepszej z Przewodniczącym Rady, też będzie tam miał swoją 
rywalizację, więc zapraszam wszystkich serdecznie na 11 listopada 2019 roku. 
Radny Leon Cuprych: Panie Starosta, pytanie do ul. Żelaznej, czy most na ul. Żelaznej też 
wchodzi w projekt? 
Starosta Henryk Janowicz: to jest cała infrastruktura, cztery mosty, cały odcinek drogi. Jest to 
bardzo duże zadanie i od paru miesięcy mamy mnóstwo pracy. 
Radny Leon Cuprych: chciałem złożyć wniosek, chciałbym, aby odpowiedzi na piśmie na 
zapytania składane na sesji były kierowane do wszystkich radnych, o ile nie naruszają 
informacji osobowych. Dlatego, że mnie również interesuje odpowiedź na pytania, które złożył 
Radny Paweł Chylak. Proszę, aby wszystkie odpowiedzi na piśmie kierować do radnych, 
ponieważ często z tych odpowiedzi również wynikają pewne wnioski. 
Starosta Henryk Janowicz: każdą odpowiedź, którą udzielamy można sobie sprawdzić, ale 
trzeba będzie to będziemy wysyłać bezpośrednio do systemu e-sesja. Trzeba sobie jednak 
powiedzieć jasno, że pytania i odpowiedzi, które są związane z osobą, albo z innymi rzeczami, 
to w ogóle nie wchodzi w grę.  
Radny Jacek Grzelak: odnośnie drogi Żagań – Rudawica. Jestem kilka kadencji w samorządzie 
i odkąd pamiętam nikt, ani nasz samorząd, ani ościenne, nie dostały takich wielkich dotacji  
z zerowym wkładem własnym. Serdecznie gratuluję i zobowiązany jestem przez mieszkańców 
w imieniu, których gratuluję. Czy my możemy na swoich sesjach w miastach, gminach o tym 
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już mówić, aczkolwiek ta sesja i informacja w prasie się już przedostała i na portalach 
społecznościowych. Przy okazji proszę Pana Starostę o uchylenie rąbka tajemnicy, bo będą 
pytania do nas o ilość kilometrów, zakres prac, ścieżkę rowerową. 
Starosta Henryk Janowicz: ja już powiedziałem, wszystkie rady, była to praca nie jednego roku, 
ale kilku lat. Na dzień dzisiejszy można o tym mówić, jako droga publiczna powiatowa, można 
mówić o tym, że cztery obiekty inżynierskie do przebudowy, o tym, że kryteria będą już te, 
które są już wymagane. Nacisk kołowy 115 ton, gąsienicowy 90 ton, mosty powyżej 50 ton, to 
jest coś, czego do tej pory nie robiliśmy, jest to 11 km drogi. Jest to bardzo duże zadanie 
wkomponowane w miasto Żagań z dużymi możliwościami. Nie warto już mówić szczegółów 
technicznych, bo większość osób nawet jak to usłysz, to przekaże inaczej, bo sprawy techniczne 
są bardzo ciężkie. Będziemy robić wszystko, żeby było utwardzone pobocze, aby to miało już 
przyszłość dla mieszkańców. 
Radny Paweł Chylak: proszę o informację dotyczącą rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 
w sprawie uchwały dotyczącej Straży Rybackiej. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: uchwała w sprawie Straży Rybackiej będzie jeszcze 
raz procedowana na sesji. 
Wiceprzewodniczący Rady Maciej Boryna: dzisiaj podjęliśmy uchwałę bardzo ważną dla 
powiatu, która przeszła bez echa. Chciałbym w tym miejscu wyrazić wyrazy uznania dla 
Zarządu, dla służb Pana Starosty za doprowadzenie do szczęśliwego finału negocjacji  
w sprawie szpitala. Te negocjacje nigdy nie były łatwe, wymagały dużo doświadczenia, 
elastyczności, szeregu spotkań. W poprzednich latach współpraca ze szpitalem opartej na 
daleko idącym partnerstwie, dużo wyjazdów, spotkań na szczeblu centralnym, aż strach 
pomyśleć, jakie skutki byłyby dla powiatu, gdyby umowa nie mogłaby być kontynuowana. 
Dlatego uważam, że dla Pana Starosty, Zarządu, Pani Sekretarz i pozostałych służb należą się 
duże słowa uznania.  
Radny Leon Cuprych: chciałbym się odnieść do wypowiedzi Radnego Jacka Grzelaka i Pana 
Starosty. Chciałem zwrócić uwagę, na to, że o te drogi staraliśmy się bardzo długo. Należy 
zwrócić uwagę, że wsparcie Wojewody, Wojewoda, tak, jak przekazano nam informację, 
wszystkie wnioski, jakie wpłynęły do Wojewody na drogi wiejskie, lokalne, wszystkie 
otrzymały dofinansowanie. Uważam, że tutaj na pewno też było wsparcie Wojewody. 
Starosta Henryk Janowicz: procedura była taka, że pisaliśmy bezpośrednio do ministerstw, 
bezpośrednio do wojska. Nigdy nie było złej woli ze strony Urzędu Wojewódzkiego. Ogólnie 
mówiąc współpraca, Urząd Wojewódzki, Urząd Marszałkowski, Powiat Żagański, 
Ministerstwo Infrastruktury. Ministerstwo Obrony Narodowej, Dowództwo 11 Dywizji 
Kawalerii Pancernej, to wszystko na to się złożyło. Obecność różnego rodzaju wojsk i bardzo 
zła sytuacja, jeżeli chodzi o ilość pojazdów na drogach publicznych powiatowych, co często 
monitorowałem, zwracałem na to uwagę. Nakazałem pracownikom, jak i sam osobiście robić 
dokumentację zdjęciową i opisową, bo spowodowało, że się pochylono nad nami. Wskazując 
na to, jakie jest zagęszczenie pojazdów wojskowych i jak jest sytuacja, jeżeli chodzi  
o przepustowość i możliwość, spowodowało, że te drogi i te problemy tutaj zostały zauważone. 
Jeszcze raz dziękuję wszystkim i mam nadzieję, że nikogo nie pominąłem, a jeżeli kogoś 
pominąłem, to przepraszam.  
Innych wniosków radni nie złożyli. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak wyznaczył Radnego Mirosława Białego oraz 
Radnego Jerzego Bielawskiego do zapoznania się z protokołem z IX sesji Rady Powiatu 
Żagańskiego z dnia 17 października 2019 roku. 
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18. Zamknięcie obrad IX sesji. 
    Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zamykam obrady IX sesji Rady Powiatu Żagań-

skiego.  
 
     Obrady sesji zakończono o godz. 1030.  
 
               Protokołowała  

          Henryka Świątek  

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Sebastian Galasiak 

 
 
 


